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ACTA NÚM. 111  
 
 

Membres assistents: 
Aguilera Ávila, José 
Ariño Carmona, Joaquín 
Branchadell Gallo, Albert  
Cussó Segura, Xavier 
Farrés Vicén, Jaume 
Feliu Martínez, Laura 
Freixas Alas, Margarita 
Gairín Sallán, Joaquín 
Gispert Pellicer, Carles  
Hernández Sánchez, Jordi 
Martí Nicolovius , Margarita (substituta) 
Martín Gambín, Domènec 
Matas Prat, Anna 
Morgado Bernal, Ignasi 
Palma Rosanes, Alba 
Tintoré Balasch, Jaume 
Vilanova Vila-Abadal, Francesc 
 

A Bellaterra, a les 9.30h del dia 23 de gener de 
2019, es reuneixen a la sala de juntes del 
Rectorat i sota la presidència del vicerector 
d’Economia i de Campus, Carles Gispert 
Pellicer, els membres de la Comissió 
d’Economia i d’Organització assenyalats al 
marge. 

 
Excusen l’assistència Maria Teresa Martín Ibáñez i Juan Montesinos Andrade. No assisteixen a la 
reunió Maria Carme Espunya Prat, Trinidad Expósito Rico, Nil Homedes Busquets ni José Blas 
Navarro Pastor. 
  
Hi assisteix, amb veu i sense vot, Mireia Cendrós Carreras, vicegerent d’Economia. 
 
Hi actua, com a secretària, Immaculada Navarrete Marcos, lletrada del Gabinet Jurídic. 
 
 
 
Ordre del dia  
 
 
1. Aprovació de l’acta de la darrera sessió. 
2. Informe del vicerector d’Economia i de Campus. 
3. Aprovació de la distribució de pressupost destinat a finançar la despesa per a l’exercici de 

càrrecs acadèmics de direcció i de gestió. 
4. Informació del Pla de Mobilitat del Campus de Bellaterra de la UAB 2018-2024. 
5. Ratificació tarifes dels serveis  prestats pel CSUC per al 2019. 
6. Aprovació de les modificacions de crèdit a 20 de desembre de 2018. 
7. Relació de les licitacions i pròrrogues amb despesa de pressupost genèric  pluriennal amb un 

pressupost base de licitació de fins a 200.000 € (IVA exclòs) del segon semestre de 2018. 
8. Assumptes de tràmit. 
9. Torn obert de paraules. 
 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
 
1. Aprovació de l’acta de la darrera sessió 

 
Els membres de la Comissió aproven, per assentiment, l’acta de la sessió del dia 21 de novembre  
de 2018. 
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2. Informe del vicerector d’Economia i de Campus 
 
El president dona la benvinguda als assistents. Comença la intervenció actualitzant la informació 
relativa a l’estat de la subvenció de la Generalitat de Catalunya corresponent a l’exercici de 2018. 
Recorda als membres de la Comissió que a finals del mes de novembre de l’any passat la Secretaria 
d’Universitats i Recerca (SUR) va informar que no podia garantir el finançament de l’increment 
retributiu corresponent a l’exercici de 2018 i que només s’analitzaria la possibilitat de subvencionar-
lo per a les universitats que al·leguessin greus problemes financers. Afegeix que la UAB va 
respondre que fins que no es tingués constància de la quantia de la subvenció definitiva no es podria 
determinar si la Universitat tindria o no dificultats de finançament. 
 
El president exposa que el dia 30 de novembre la rectora va trametre una carta al secretari general 
de Recerca, Francesc Xavier Grau, en la qual exposava les dificultats financeres de la UAB. El 
vicerector afegeix que la rectora va explicar que el model de finançament havia estat molt injust i 
havia abocat la Universitat a una situació d’infrafinançament, i que el sistema no preveu solucions 
a situacions sobrevingudes que són alienes a la Universitat, com l’efecte de les sentències dictades 
pel Tribunal Suprem, els increments retributius, les despeses del campus, etc. 
 
Així mateix, informa que el president del Consell Social també va enviar una carta al secretari 
general d’Universitats i Recerca, mitjançant la qual sol·licitava un increment en la subvenció de la 
UAB destinada a finançar inversions, increments retributius, despeses del campus, etc. 
 
Afegeix que en data 19 de desembre els rectors de la UB, la UAB i la UPC van adreçar una carta al 
secretari d’Universitats i Recerca, en la qual sol·licitaven un nou model de finançament, el qual 
hauria de cobrir el cost total del capítol I així com un increment en el Pla d’inversions universitàries 
(PIU). 
 
El vicerector expressa que malgrat totes les acciones descrites el resultat ha estat decebedor, ja 
que a finals de desembre de 2018 la Generalitat va enviar la contribució final a la UAB i es va 
confirmar que l’import era el mateix que el de l’exercici de 2017, només augmentat pel cost de 
l’increment retributiu del 2018. En aquest sentit, afegeix que la SUR no ha fet cap esforç per atendre 
les reivindicacions econòmiques de la UAB, per la qual cosa el tancament de l’exercici serà deficitari, 
perquè, tot i que encara no està quantificat l’import definitiu, els ingressos obtinguts no han estat 
suficients per absorbir totes les despeses generades. 
 
Pel que fa a l’exercici del 2019, el vicerector comenta la reunió mantinguda a la UAB el passat dia 
17 de gener amb el secretari d’Universitats i Recerca, la directora general d’Universitats, el secretari 
del Consell Interuniversitari de Catalunya, Josep Pallarès, el director general de Planificació de 
l’Àmbit d’Universitats i Recerca i el director general de Recerca. Exposa que per part de la UAB van 
assistir-hi la rectora, el gerent, el vicerector d’Economia i Campus, el vicerector d’Innovació de 
Projectes Estratègics, el vicerector de Personal Acadèmic,  i el senyor Enric Font, director 
d’Arquitectura i Logística. 
 
Explica que l’objecte de la reunió era transmetre a la SUR les necessitats de la UAB en matèria de 
docència, recerca, professorat i economia. Afegeix que també estava prevista una visita al campus 
perquè poguessin veure de primera mà l’estat d’alguns dels edificis. El vicerector indica que no es 
va poder tractar de tots els assumptes que estaven previstos en l’ordre del dia. 
 
Explica també que el secretari d’Universitats i Recerca va manifestar interès per ajudar totes les 
universitats i que va expressar que calia incrementar els recursos del sistema, però el problema és 
que la SUR té limitada la seva capacitat per obtenir més pressupost. Així mateix, el vicerector 
afegeix que el secretari va informar que les actuacions futures que té previstes són les següents: 
 
- Compensar el dèficit pressupostari del sistema aportant addicionalment uns 40 milions d’euros. 
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- Incrementar el PIU en 100 milions d’euros anuals per a tot el sistema, cosa que per a la UAB 
suposaria una subvenció de 20 milions d’euros. 

- Disminuir l’import de les taxes amb la corresponent compensació a les universitats. 
- Implementar un programa per contractar professorat jove per import de 12 milions d’euros. 
- La subvenció de la Generalitat hauria de finançar el 100% del cost de Capítol I, la qual cosa 

implicarà aportar  100 milions d’euros més al sistema universitari. 
- Dur a terme un finançament basal de la recerca. 
 
El vicerector transmet que el secretari va reconèixer que no és viable aconseguir tot el que s’ha 
esmentat anteriorment, però que cal començar a treballar-hi. El model  hauria de finançar tant la 
docència com la recerca; pel que fa  a la docència hauria de cobrir el cost del Capítol I  i en relació 
a la recerca cal finançar l’activitat bàsica. 
 
Expressa que la visió del nou secretari és positiva i diferent de la de l’anterior persona que va ocupar 
el càrrec, però reconeix que el problema és que no pot complir amb el seu compromís, perquè la 
SUR depèn pressupostàriament d’un altre departament de la Generalitat. 
 
El vicerector continua dient que es va informar el secretari que la UAB tancarà l’exercici de 2018 
amb dèficit, fet que el va sorprendre. Explica que aquest dèficit implica també un missatge que la 
Universitat llença a la Generalitat per mostrar que el model de finançament és injust i molt perjudicial 
per a la UAB. 
 
A continuació, s’obre un torn de paraules, en el qual les persones assistents plantegen les qüestions 
següents: 
 
- Es posa de manifest que la situació és insostenible, se celebren totes les iniciatives dutes a 

terme, però s’expressa que cal fer una planificació a llarg termini. Es troba a faltar imaginació i 
creativitat en les idees i en les possibles solucions. Es diu que cal obtenir altres ingressos que 
no provinguin exclusivament de fons públics. 

- Se sol·licita informació sobre el pressupost de la UAB per a l’exercici de 2019 ja que es va 
aprovar directament al Consell de Govern. 

- Es pregunta quines són les conseqüències de tancar l’exercici amb dèficit. 
 
El vicerector pren la paraula i exposa que les reflexions expressades pels assistents són molt 
interessants, que està d’acord a obrir el finançament universitari a altres possibilitats i que la UAB 
ja està treballant sobre aquest tema. Diu que el principal problema de la SUR és que no té capacitat 
per decidir sobre el pressupost, ja que es decideix en un altre departament. Afegeix que cal continuar 
duent a terme accions, motiu pel qual ha sol·licitat una nova reunió amb la directora general 
d’Universitats per acabar d’exposar tot el que no va tenir temps en la passada reunió del dia 17 de 
gener.  
 
Pel que fa al pressupost del 2019, exposa que en la propera sessió d’aquesta Comissió en 
comentarà els aspectes principals. 
 
Finalment, en relació amb els efectes del tancament amb dèficit, el vicerector explica que entra en 
vigor el que preveu l’article 81.5 de la Llei orgànica d’universitats. En aquest sentit, aclareix que en 
la primera reunió el Consell Social haurà de reduir la despesa del nou pressupost en la quantia del 
dèficit que s’hagi produït. Planteja que una altra opció prevista és aprovar un pla d’estabilitat 
pressupostària (PEP) per reduir el dèficit en el termini que es determini. Recorda que la UAB ja té 
un PEP i que els darrers anys no ha pogut complir els compromisos adquirits atesa la situació 
financera. 
 
 
 
3. Aprovació de la distribució de pressupost destinat a finançar la despesa per a l’exercici de 

càrrecs acadèmics de direcció i de gestió. 
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El president presenta aquest punt de l’ordre del dia. Comença la intervenció exposant que l’Equip 
de Govern treballa en un nou model de distribució de pressupost destinat a finançar la despesa per 
a l’exercici de càrrecs acadèmics de direcció i de gestió. El calendari previst és aprovar-lo cap a 
l’estiu i que s’apliqui al pressupost corresponent a l’exercici de  2020. 
 
Tot seguit, comenta el document lliurat als assistents i, entre les novetats respecte a l’exercici 
anterior, diu que hi ha un petit increment en el pressupost perquè s’ha reduït un càrrec al Rectorat i 
el seu cost s’ha distribuït addicionalment entre els departaments. 
 
Pel que fa al pressupost distribuït a les facultats, informa que les facultats de Ciències i de Filosofia 
i Lletres han presentat sengles reclamacions. Afegeix que s’han analitzat i s’ha resolt que la 
reclamació presentada per la Facultat de Ciències no afecta el resultat final, però la de la Facultat 
de Filosofia i Lletres sí que implica un canvi. Exposa que cal acabar de quantificar aquest impacte, 
però indica que per tal de no endarrerir la distribució del pressupost a la resta de les facultats i 
departaments proposa aprovar el document condicionat a una posterior ratificació en la propera 
comissió, un cop ja es tingui el detall definitiu de l’import assignat a l’esmentada facultat.  
 
A continuació s’obre un torn de paraules, en el qual les persones assistents plantegen les qüestions 
següents: 
 
- Se sol·licita més informació sobre el calendari de presentació i aprovació del nou model de 

distribució del pressupost. 
- Es pregunta si el nou model inclourà indicadors que tinguin en compte la complexitat d’alguns 

graus o màsters per tal de retribuir el càrrec que el gestiona. 
- Es pregunta si un màster de nova creació podrà comptar amb una dotació pressupostària 

addicional si s’implementa un cop aprovat el pressupost de l’any. 
 
El vicerector pren la paraula i exposa que preveu que el nou model pugui ser aprovat abans de 
l’estiu. Pel que fa a la dotació addicional per a la creació de nous màsters, diu que entén la 
preocupació dels degans, però que no és possible un pressupost expansiu. En relació amb la 
complexitat d’alguns grau o màsters, informa que s’està treballant en aquest sentit. 
  
Tot seguit s’obre un segon torn de paraules, en el qual es plantegen les qüestions següents: 
 
- Es comenta que el professorat hauria d’assumir com a part de la seva tasca el desenvolupament 

de càrrecs acadèmics de forma gratuïta, ja que hi ha una obligació moral de col·laboració 
malgrat que no estigui retribuïda econòmicament. 

- Es pregunta si abans de l’aprovació del nou model es mantindran reunions prèvies amb els 
degans i deganes.  

 
El vicerector respon que no es pot obligar cap professor a assumir càrrecs acadèmics de manera 
gratuïta i informa que té previst convocar les reunions prèvies. 
 
Els membres de la Comissió d’Economia i d’Organització acorden, per assentiment:  
 

PRIMER. Aprovar la proposta de distribució de pressupost destinat a finançar la despesa per 
l’exercici de  càrrecs acadèmics de direcció i de gestió condicionada a la seva ratificació per 
aquesta comissió en la propera sessió que es celebri, segons document que s’annexa. 

SEGON. Encarregar al vicerector d’Economia i de Campus  l'execució i el seguiment 
d'aquests acords 
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4. Informació del Pla de Mobilitat del Campus de Bellaterra de al UAB 2018-2024 
 
El president explica que la UAB és en un potent centre generador de mobilitat a diferents escales 
territorials, especialment, en els àmbits comarcal i metropolità. En aquest sentit, explica que 
l’accessibilitat és un element clau per a la integració de la universitat al territori, així com la igualtat 
d’oportunitats de les persones, la sostenibilitat, l’eficiència, la seguretat i la qualitat de vida en 
general a què es refereixen els objectius de desenvolupament sostenible que va establir Nacions 
Unides a través de l’Agenda 2030, els quals són els referents d’aquest Pla de mobilitat. 
 
Així mateix, exposa que la Universitat va incorporar aquestes tasques en la política universitària 
l’any 2005 quan es va crear la Unitat de Planificació i Gestió de la Mobilitat (UPGM) i el 2006 quan 
el Consell de Govern de la Universitat va aprovar el Pla estratègic d’accessibilitat. Explica també 
que l’any 2008, conjuntament amb la Generalitat, l’ATM i la resta dels agents implicats en la Taula 
de Mobilitat, es va aprovar el primer Pla de mobilitat de la UAB 2008‐2014.  
 
Afegeix que el document que es presenta a informació en aquesta comissió   desenvolupa els 
objectius estratègics del Pla de mobilitat 2018-2024, i l’objectiu al qual s’aspira per a l’any 2024. 
 
Finalitza la intervenció exposant que no es tracta d’un pla normatiu, ja que la UAB no disposa del 
pressupost necessari per fer-ho, i que les línies marcades són orientatives i poden anar canviant al 
llarg del període de desenvolupament del Pla. 
 
Tot seguit s’obre un torn de debat, en el qual els membres de la Comissió plantegen les qüestions 
següents: 
 
- S’agraeix el document preparat i es pregunta quines són les mesures que d’una manera realista 

es poden començar a aplicar. 
- Es pregunta si el Pla preveu la implementació d’una mesura de bonificació en el cost del 

transport públic. 
- Es pregunta per l’estat del camí que va des de l’estació de Renfe fins a la UAB, i a qui en 

correspon el manteniment. 
- Es demana informació relativa a quin és l’òrgan encarregat de gestionar les propostes de millora 

que es vulguin trametre en aquests temes. 
 
El president respon que existeix un calendari per a cadascuna de les actuacions previstes, que 
algunes fins i tot ja estan iniciades; pel que fa a la bonificació, la situació actual financera de la UAB 
no  permet fer-ho. En relació amb el camí de Renfe, explica que l’Ajuntament de Cerdanyola del 
Vallès es va comprometre a rehabilitar el pont, però que encara no han començat les obres perquè 
manca finançament, i que ADIF és el responsable de conservar-lo. Acaba la intervenció recordant 
que la Unitat de Planificació i Gestió de la Mobilitat és l’encarregada de rebre i gestionar les 
propostes de millora. 
 
Els membres de la Comissió d’Economia i d’Organització acorden, per assentiment:  

 
PRIMER. Informar favorablement de la proposta del Pla de Mobilitat del Campus de Bellaterra 
de la UAB 2018-2024, que s’annexa. 

SEGON. Elevar aquesta acord al Consell de Govern perquè exerceixi les seves competències. 

TERCER. Encarregar al vicerector d’Economia i  Campus l'execució i el seguiment d'aquests 
acords. 

 
5. Ratificació tarifes dels serveis  prestats pel CSUC per al 2019 
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El gerent pren la paraula per comentar el document lliurat. Explica que la UAB utilitza només una 
part dels serveis que presta el CSUC i que les tarifes s’han incrementat un 4% aproximadament. 
 
Tot seguit s’obre un torn de debat, en el qual els membres de la Comissió plantegen les qüestions 
següents: 
 
- Es pregunta quin és el cost global per a la UAB dels serveis prestats pel CSUC. 
- Es demana informació en relació amb els serveis descrits a l’apartat 5 del document, 

concretament quins són els servis que utilitza la UAB.  
 
El comissionat de la rectora per a les Tecnologies de la Informació i de la Comunicació, Jordi 
Hernández, respon que la UAB no utilitza gairebé cap dels serveis de l’apartat 5 perquè són molt 
cars i ja els presten els serveis interns. Malgrat això, reconeix que s’està replantejant aquesta 
política i que potser algun servei s’externalitzarà. 
 
Els membres de la Comissió d’Economia i d’Organització acorden, per assentiment:  
 
 
PRIMER. Ratificar les tarifes pels serveis prestats pel Consorci de Serveis Universitaris de 
Catalunya (CSUC) per a l’exercici 2019, que s’annexa. 

SEGON. Elevar aquesta acord al Consell Social perquè exerceixi les seves competències. 

TERCER. Encarregar al vicerector d’Economia i  Campus l'execució i el seguiment d'aquests 
acords. 

QUART. Comunicar els presents acords al comissionat de la rectora per a les Tecnologies 
de la Informació i de la Comunicació i a la vicegerent d'Economia per tal que portin a terme 
les mesures necessàries per a fer-los efectius. 

 
6. Aprovació de les modificacions de crèdit a 20 de desembre de 2018 
 
 
El president dona la paraula a la vicegerent d’Economia, Mireia Cendrós, perquè presenti les 
modificacions de crèdit en data 20 de novembre de 2018, que consisteixen en transferències de 
pressupost entre diversos capítols d’operacions corrents.  
 
Els membres de la Comissió d’Economia i d’Organització acorden, per assentiment:  
 
Primer. Aprovar les modificacions de crèdit en data 20 de novembre de 2018, segons el 
document que s’annexa. 
 
Segon. Encarregar al gerent i a la vicegerent d’Economia l’execució i el seguiment d’aquests 
acords. 
 
 
 
7. Relació de les licitacions i pròrrogues amb despesa de pressupost genèric  pluriennal amb un 

pressupost base de licitació de fins a 200.000€ (IVA exclòs) del segon semestre de 2018. 
 
 
El gerent pren la paraula per comentar el document lliurat, del qual detalla la relació de licitacions i 
pròrrogues amb despesa de pressupost genèric pluriennal amb un pressupost base de licitació de 
fins a 200.000 € (IVA exclòs) del segon semestre de 2018. 
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Els membres de la Comissió d’Economia i d’Organització acorden, per assentiment:  
 
PRIMER. Informar favorablement  la relació de licitacions amb despesa pluriennal amb un 
pressupost base de licitació  fins a un import màxim de  200.000€  corresponents al segon 
semestre de 2018, que s’annexa. 

SEGON. Elevar aquest a acords al Consell Social per tal que exerceixi les seves 
competències. 

TERCER. Encarregar al vicerector d’Economia i de Campus l'execució i el seguiment 
d’aquests acords. 

 
 
8. Torn obert de paraules 
 
 
El degà de la Facultat de Traducció i d’Interpretació, Albert Branchadell, pregunta si en la reunió 
mantinguda el dia 17 de gener es va tractar del Pacte nacional per a la universitat. 
 
El degà de la Facultat de Biociències, Jaume Farrés, sol·licita informació sobre el calendari previst 
per aprovar el nou model de repartiment del pressupost dels estudis de màster. 
 
El vicerector respon al degà Branchadell que només s’ha creat una nova direcció general per 
impulsar el Pacte, però que no en té més notícies. 
 
Pel que fa a la qüestió plantejada pel degà Farrés, el vicerector li respon que intentarà tenir una 
proposta durant aquest exercici, però que no es pot comprometre a un calendari. Afegeix que no 
està previst un increment pressupostari. 
 
El gerent informa sobre l’increment de les retribucions aprovades per a 2019. Explica que la 
Generalitat les abonarà als seus treballadors durant el mes de gener, però que la UAB no ho podrà 
fer fins que no li trametin els fons corresponents. Recorda que encara no ha rebut la subvenció 
corresponent a l’increment retributiu de 2018. 
 
 
 
 
 
 
A les 12.05 h el president aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 
 
 
La secretària         Vist i plau   

El president 


